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STATENCOMMISSIE CULTUUR EN WELZIJN 
 
Verslag van de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn, gehouden op 5 december 
2007 in het provinciehuis te Assen. 
 
Aanwezig: 
 
J. Slagter (voorzitter) 
H. Beerda (PvdA) 
H.H. van de Boer (VVD) 
D.B. Dijkstra (CDA) 
K.R. Dijkstra (PvdA) 
R.D. Esseveld (SP) 
E. Hemsteede (PvdA) 
mevrouw M.J. Kaal (CDA) 
K. Kuipers (GroenLinks) 
mevrouw W.L.M. Mastwijk-Beekhuijzen (CDA) 
mevrouw J.H. Mustamu (PvdA) 
mevrouw J.M. Pannekoek-van Toor (VVD) 
mevrouw G.H. Smith (GroenLinks) 
mevrouw M. Stijkel-Kuijpers (ChristenUnie) 
J. Vester (SP) 
B.J. Ziengs (VVD) 
 
Voorts aanwezig: 
 
mevrouw A. Haarsma (PvdA, gedeputeerde) 
mevrouw T. Klip-Martin (VVD, gedeputeerde) 
R.W. Munniksma (PvdA, gedeputeerde) 
mevrouw A.J. de Leeuw (commissiegriffier) 
J. van Dijk (OCWZ) 
J.P. Sluiter (OCWZ) 
mevrouw H. Udding-Blok (OCWZ) 
mevrouw J. Tuinstra (OCWZ) 
 
Met kennisgeving afwezig: 
 
mevrouw W.G. Goudriaan-Visser (PvdA) 
T. Stelpstra (ChristenUnie) 
 
1. Opening 
 
De VOORZITTER opent de vergadering.  
 
2. Mededelingen 
 
De VOORZITTER heet speciaal welkom de heren Sluiter en Van Dijk als nieuwe leden van de Be-
stuurscommissie OCWZ. Bericht van verhindering is ontvangen van mevrouw  
Goudriaan-Visser en de heer Stelpstra. 
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3. Vaststelling van de agenda 
 
Mevrouw SMITH vindt het jammer dat de behandeling van het conceptuitvoeringsprogramma jeugdzorg 
verschoven is naar januari. Nu het college dit al heeft vastgesteld, is de vraag wat de staten er nog aan 
kunnen toevoegen. 
 
De VOORZITTER vindt dat iedereen de tijd moet hebben voor een zorgvuldige voorbereiding. 
 
De agenda wordt conform het ontwerp vastgesteld. 
 
4. Verslag vergadering 31 oktober 2007, inclusief wijzigingsblad, en de lijst van toezeggin-

gen 
 
Mevrouw MASTWIJK heeft op punt 2. van de kortetermijnlijst al acht weken geleden antwoord ontvan-
gen van mevrouw Twickler. Het gaat om het verschil tussen plaatselijke en provinciale aangelegenhe-
den. 
 
De VOORZITTER stelt vast dat de punten 1 en 3 op de kortetermijnlijst blijven staan en dat de punten 5 
en 6 zijn afgehandeld. 
 
Mevrouw HAARSMA reageert dat het bij punt 3 genoemde plan van uitvoering vóór verschijning van de 
Voorjaarsnota wordt verzonden aan de staten. Het plan van aanpak is gereed en wordt zo snel mogelijk 
aan de staten verstuurd. 
 
Het verslag, inclusief wijzigingsblad, wordt conform het ontwerp vastgesteld. 
 
5. Ingekomen stukken 
 
De heer BEERDA wil het stuk A.3 agenderen voor een volgende commissievergadering. 
 
De verdere ingekomen stukken worden voor kennisgeving aangenomen. 
 
6. Rondvraag 
 
De heer VAN DE BOER heeft vernomen dat gedeputeerde Haarsma heeft gesproken met Achmea over 
de wachtlijsten in de gezondheidszorg. Wat zijn de uitkomsten van dat gesprek? Is in het gesprek ook 
de wens van cofinanciering van het elektronische patiëntendossier (epd) aan de orde gesteld? 
 
Mevrouw HAARSMA wijst op een brief hierover die vorige week aan de staten zou zijn verzonden. Nu 
blijkt dat die nog niet in het bezit is van de commissie, wordt die alsnog verstuurd. 
Er is een gesprek geweest met NZA, Achmea, de zorgaanbieders en Zorgbelang over de wachtlijstpro-
blematiek. Nog diezelfde dag is het kortetermijnprobleem opgelost door het aanbod van Icare. Het pro-
bleem op de lange termijn is groter omdat er volgens Achmea en de zorgaanbieders in Drenthe te wei-
nig geld beschikbaar is. De gedeputeerde heeft aangeboden samen met Achmea, zorgaanbieders, NZA 
en de staatssecretaris te overleggen over herschikking van middelen. 
Het epd is bij dit gesprek niet aan bod gekomen. Dat gebeurt een volgende keer. 
 
De heer BEERDA vraagt naar de stand van zaken bij een suggestie van gedeputeerde Haarsma. Is het 
Zorg Innovatie Forum al gevraagd naar het epd te kijken? 
 
Mevrouw HAARSMA antwoordt dat het forum hieraan werkt. 
 



   5
 

7. IPO-aangelegenheden, brief van gedeputeerde staten van 27 september 2007 over Voort-
gangsverslag Jaarplan 2007 IPO 

 
Van de gelegenheid tot het stellen van vragen en het maken van opmerkingen over IPO-aangelegen-
heden wordt geen gebruik gemaakt. 
 
8. Statenstuk 2007-306, Ontwerp-Onderzoeksprogramma OCWZ 2008 
 
Mevrouw MASTWIJK vindt het opvallend dat in het onderzoeksprogramma het komende jaar voor alle 
onderwerpen veel meer uren nodig zijn. 
 
Mevrouw MUSTAMU heeft er vertrouwen in dat er weer gedegen werk afgeleverd wordt. 
 
Mevrouw TUINSTRA antwoordt dat sprake is van een tijdelijke verhoging van de inzet met het oog op 
de jeugdmonitor. De ontwikkeling daarvan vergt veel tijd. Er is echter ruimte binnen het huidige budget 
om tijdelijk extra inzet te plegen. 
 
De VOORZITTER stelt vast dat dit B-stuk de A-status verkrijgt. 
 
11. Beleidsnotitie Een half miljoen mensen, de Drentse welzijn, zorg en wonen aanpak, toe-

gezonden bij brief van gedeputeerde staten van 17 oktober 2007 
 
Mevrouw MASTWIJK kan zich prima in de notitie vinden. Het enige gemis is de publiekprivate samen-
werking. De woningcorporaties zijn betrokken, maar het ontbreekt bijvoorbeeld aan het midden- en 
kleinbedrijf. 
 
Mevrouw STIJKEL is het eens met de uitgangspunten van de notitie. Het moet gaan om versterking van 
het bestaande beleid. Bovendien moet provinciaal beleid het gemeentelijke beleid aanvullen, zoals bij 
Wmo en mantelzorg. 
In het licht van maatschappelijke participatie wordt aandacht voor mobiliteit node gemist. Of maken de 
drie regioplatforms dat goed? Zo niet, dan moet de provincie alsnog aan het werk. 
 
Mevrouw SMITH vindt dat de notitie erg laat in bespreking komt. 
De gestelde zes doelen vallen in goede aarde. De bevolkingsprognoses moeten echter goed in de gaten 
gehouden worden. Zo nodig moeten die aangepast worden aan bijvoorbeeld de vergrijzing. De vraag 
naar en gebruik van zorg zal immers sterk toenemen in de komende jaren. Volgens het Sociaal en  
Cultureel Planbureau (SCP) zal de particuliere hulp bij thuiszorg en het aantal verpleeghuizen bij de 
intramurale zorg sterk groeien. 
 
Mevrouw PANNEKOEK onderschrijft het belang van welzijn in de notitie. Dat kan immers een zorgvraag 
voorkomen. 
Komt dit beleid in plaats van het beleid in het kader van de MFD-regelingen (multifunctionele  
dienstencentra) en de ondersteuning mantelzorg? Of wordt dat beleid hierin ondergebracht? 
Is het versterken van welzijn een taak van de preferente instellingen zonder externe partijen? Zitten de 
budgetten voor versterking in de budgetten voor deze instellingen of is het extra geld? Er komt ook een 
stimuleringsbudget met een prijs. Is die gericht op externe partijen of alweer op de preferente instellin-
gen? Waarom is daarvoor een aparte beleidsregel nodig? Wordt hierbij geen ICT-visie gemist? De ver-
grijzing betekent toch juist dat er innovatie nodig is in de zorg? 
Het oprichten van regioplatforms is goed voor de samenhang tussen voorzieningen. De regio kan daar-
mee Wmo-proof worden. Zijn dit echter vrijblijvende of afdwingbare afspraken? Wanneer is de inhoud 
van de convenanten gerealiseerd? Moet daar geen deadline aan verbonden worden? 
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Bij onderzoek naar verschillende onderwerpen in het traject kan het onderzoeksbureau goed worden 
gebruikt. 
 
De heer VESTER is teleurgesteld over de onvolledige en verwarrende notitie die neerkomt op gebakken 
lucht. Behandeling hiervan is zonde van de tijd. Met deze afkeurenswaardige notitie valt dan ook geen 
beleid te maken. 
Op bladzijde 9 wordt de demografische ontwikkeling tot 2025 behandeld. Het grafiekje gaat echter niet 
verder dan 2015. Van aan ouderdom gerelateerde ziektes wordt alleen dementie behandeld. Ook de 
vergrijzing komt er bekaaid vanaf. De SP heeft de Universiteit Groningen dan ook opdracht gegeven tot 
een breed onderzoek naar de vergrijzing in Drenthe. De vergrijzing wordt daarbij in relatie gebracht met 
huisartsen, verpleeginrichtingen, zorginstellingen, thuishulp, personeelscapaciteit en huisvesting. 
 
Mevrouw SMITH wijst erop dat het SCP recentelijk een uitgebreid rapport heeft gepubliceerd over ver-
grijzing en zorgbehoefte. 
 
De heer VESTER reageert dat het nieuwe, al bestede onderzoek ook de diverse oplossingsmogelijk- 
heden erbij betrekt. 
In de notitie wordt geen aandacht besteed aan zelfstandig wonen op het platteland. Bij de vergrijzing 
wordt bij maatschappelijke ondersteuning gesproken van het belang van hulp van buren, familie en 
vrienden. Omdat de jongeren uit Drenthe wegtrekken, is deze steun echter een utopie. 
 
De heer BEERDA is blij met de notitie. De opmerkingen van mevrouw Smith over de vergrijzing en  
mevrouw Pannekoek over innovatie en ICT worden onderschreven. 
Op bladzijde 12 staat dat het in stand houden van voorzieningen en activiteiten in de kleine kernen op 
gespannen voet lijkt te staan met markwerking in de zorg. Wat doet het college met deze constatering? 
 
Mevrouw HAARSMA benadrukt dat het in deze hoofdlijnennotitie gaat om beleid dat het gemeentelijke 
beleid moet aanvullen. 
De notitie moet gezien worden naast de regelingen voor multifunctionele dienstencentra en de vrij-
willigers- en mantelzorgnota. Deze thema’s kunnen dus blijven rekenen op zelfstandige aandacht. 
Doel is niet dat alleen de preferente instellingen zich met dit beleid bezighouden. Veel andere partijen 
kunnen hieraan invulling geven. Het stimuleringsbudget betekent dat ook de private sector mee kan 
doen. Het is echter niet aan de provincie om voor te schrijven wie meedoet. 
Door de gemeenten is al veel tot stand gebracht op het vlak van ICT, zoals in de gemeente Aa en  
Hunze. Ook op dat vlak is het niet aan de provincie om zaken voor te schrijven. Bij wonen en zorg wor-
den overigens al veel initiatieven genomen. 
De regioplatforms zijn zorgvuldig totstandgekomen. Het bleek aanvankelijk echter lastig om de verschil-
lende partijen op één lijn te krijgen. Daarvoor is de hulp van de Grontmij ingeroepen. In de regio Zuid-
oost is het convenant nagenoeg afgerond. Na sluiting daarvan kunnen de concrete afspraken hierin 
afgedwongen worden. Ook in het Regiovisiegebied en in Zuidwest zit er schot in de zaak. 
Het uitgetrokken budget is niet verdisconteerd in het budget van de preferente instellingen. Het gaat dus 
om extra geld. 
De grafiek over de demografische ontwikkeling is niet bedoeld om volledig te zijn. Het cijfermateriaal en 
de prognoses zijn door allerhande andere rapporten, bijvoorbeeld het ABF-rapport, meer dan bekend. 
De notitie is geschreven met het oog op de komende vier jaar. 
De voorzieningen in de kleine dorpen en kernen moeten overeind blijven. Doel van de MFD-regeling is, 
de sociale netwerken te versterken. In dit licht worden sociale allianties met de gemeenten afgesloten, 
waarmee vorige week een start is gemaakt. 
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TWEEDE TERMIJN 
 
Mevrouw MASTWIJK heeft de gedeputeerde horen zeggen dat marktpartijen kunnen meedoen met de 
innovatieprijs. In de notitie staat echter jammer genoeg helemaal niets over private partijen. 
 
Mevrouw HAARSMA denkt dat niemand zich zorgen hoeft te maken over de rol van private instellingen 
bij het Wmo-beleid van de gemeenten. 
 
De heer VESTER vraagt naar een verduidelijking van de tekst op bladzijde 13. Wat wordt bedoeld met 
de wettelijke taken van de provincie bij patiënten- en consumentenbeleid? 
 
Mevrouw HAARSMA verwijst naar het werkbezoek aan Zorgbelang voorafgaand aan de vergadering. 
 
Mevrouw PANNEKOEK herhaalt de vraag naar een deadline voor de regioplatforms. 
 
Mevrouw HAARSMA denkt dat medio dit jaar alle convenanten gesloten zijn. 
 
Mevrouw PANNEKOEK verduidelijkt haar vraag en vraagt naar een deadline voor de uitvoering van de 
convenanten. Wanneer moet alles voor elkaar zijn? 
 
Mevrouw HAARSMA is nog onbekend met het tijdpad voor uitvoering van de convenanten. De commis-
sie krijgt dat te zijner tijd te horen. 
 
12. Rapport Dorpskracht. Een procesevaluatie van dorpsplannen in Drenthe, toegezonden bij 

brief van de Bestuurscommissie OCWZ van 22 oktober 2007 (op verzoek van de 
VVD-fractie geagendeerd) 

 
Mevrouw PANNEKOEK wil dat de staten zich uitspreken over de aanbevelingen van het rapport onder 
6.4. Om teleurstelling te voorkomen, moeten gemeenten zich committeren om iets te doen met de 
dorpsplannen. Ook moeten gemeenten meer ervaring opdoen met interactief beleid en moet er deskun-
dige procesbegeleiding voor de dorpsplannen komen. 
 
De heer DIJKSTRA is blij met de conclusie dat provinciaal beleid positief bijdraagt aan de bewonerspar-
ticipatie in de dorpen. De middelen blijken succesvol en effectief. De aanbevelingen van het rapport 
moeten overgenomen worden voor toekomstig beleid. 
 
De heer ESSEVELD wil eveneens dat de aanbevelingen overgenomen worden voor toekomstig beleid. 
 
Mevrouw SMITH onderstreept het belang van dorpsplannen voor de bewoners van de dorpen. Binnen 
de kaders van de gemeente moeten de wensen van de bewoners leidend zijn. Gemeenten moeten bud-
get reserveren om snel met de uitvoering van dorpsplannen te kunnen beginnen. Ook moeten gemeen-
ten duidelijk maken wat interactief beleid betekent. Gaat het om consultatie, inspraak, invloed of mee-
werken aan de uitvoering? Ook partners zoals maatschappelijk werk, woningcorporaties en wijkagenten 
moeten zo snel mogelijk erbij betrokken worden. 
 
Mevrouw MASTWIJK sluit zich aan bij de opmerkingen van mevrouw Smith. 
 
Mevrouw PANNEKOEK vraagt of GS de aanbevelingen overnemen. 
 
Mevrouw HAARSMA vindt dat de ingeslagen weg zeker voortgezet moet worden. De leefbaarheid van 
de dorpen en kleine kernen moet verbeterd worden. De aanbevelingen worden dan ook onderschreven. 
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De VOORZITTER merkt op dat dorpsplannen vaak niet doorgaan omdat dorpen, gemeenten en provin-
cie niet op één lijn zitten. Dat leidt tot veel onvrede in het gebied. 
 
Mevrouw HAARSMA nuanceert dat de resultaten per gemeente verschillend zijn. Ook maakt de provin-
cie wel eens een fout. De aanbevelingen worden overgenomen. 
 
9. Rapport Grenzen overschrijden. Cultuurvisie Noord-Nederland 2009-2012, toegezonden 

bij brief van gedeputeerde staten van 30 augustus 2007 
 
Spreekrecht 
 
De heer WESTEN spreekt in namens de virtuele D66-statenfractie Drenthe (zie bijlage). 
 
Mevrouw SMITH vraagt naar het aangehaalde voorbeeld in de gemeente Westerveld. 
 
De heer WESTEN antwoordt dat het gaat om een D66-wethouder die burgers heeft samengebracht om 
Westerveld cultureel meer smoel te geven. 
 
Mevrouw PANNEKOEK vindt dat zoiets juist in het provinciale beleid thuishoort. Het gaat hier om de 
noordelijke partners in onderhandeling met het Rijk. 
 
De heer WESTEN denkt dat het één de condities schept voor het ander. 
 
De heer BEERDA vindt het gebruik van inspraak door D66 geen groot succes. Van de gedeputeerde wil 
hij weten wat de status is van het nogal abstracte visiedocument? Hoe en wanneer is de in het stuk 
genoemde consultatie van het culturele veld gehouden? Waarom ontbreken de begrippen amateurkunst 
en  
participatie? 
Wanneer komt er een culturele Provinciaal omgevingsplan(POP)-kaart van Drenthe en omgeving? Het 
moet daarbij gaan om de dekking van culturele voorzieningen in brede zin. 
Niet alles in het document lijkt even voor de hand liggend. Richt Drenthe inderdaad zijn blik vooral naar 
het Oosten en Scandinavië? Wordt samenwerking gezocht met Bremen en Hamburg? Zo ja, hoe? Heeft 
het Noorden ineens een hoogopgeleide beroepsbevolking? Moet een dergelijk visiedocument niet in een 
andere, minder formele setting behandeld worden? 
 
Mevrouw PANNEKOEK heeft het stuk gelezen als uitgangspunt voor de onderhandelingen met het Rijk. 
De thema’s Dynamiek, Internationalisering en Cultuur en economie vallen in goede aarde. Daarbij hoort 
dat de blik meer naar Brussel en vooral ook naar het Oosten is gericht, op het Nedersaksische taalge-
bied. 
De regio’s Zuid, Oost en Noord hebben blijkbaar afgesproken om 25% meer bij het Rijk los te peuteren. 
Dat is belangrijk omdat de Randstad flink overbedeeld is. De provincie moet alert zijn op de inzet van 
minister Plasterk van OCW voor meer beeldende kunst en vormgeving(BKV)-gelden aan de steden. De 
amateurkunst en volkscultuur krijgen overigens de nodige aandacht van de minister. 
 
De heer VESTER sluit zich aan bij de opmerkingen van de heer Beerda. 
Zorgelijk is dat in de visie cultuur ondergeschikt lijkt aan economie. De wetten van het bedrijfsleven 
gaan immers niet op voor de kunst. Het is een verarming als kunstenaars voor de markt moeten werken. 
Het is ook slecht voor de onafhankelijkheid van de kunst. 
De kaart over de culturele infrastructuur Noord-Nederland is onduidelijk. Drenthe komt er bovendien 
bekaaid vanaf. Raakt Drenthe niet ondergesneeuwd in een samenwerkingsverband? Moet de provincie 
niet een eigen, volwaardige plaats opeisen? 
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De heer DIJKSTRA is blij met de extra uitgangspunten: internationalisering en koppeling van cultuur en 
economie. Het Nationaal Hunebedden Informatiecentrum kan bijvoorbeeld zo meeliften met de noorde-
lijke ontwikkelingsas (NOA). 
De steden in Drenthe lijken wat onderbelicht te blijven, zeker in verhouding tot die in Leeuwarden en 
Groningen. Heeft Drenthe geen cultuur in de steden? Meer in het algemeen biedt de visie voldoende 
aanknopingspunten voor de toekomst. 
 
De heer MUNNIKSMA legt uit dat de minister van OCW met een nieuwe cultuurnota vanaf 2009 nieuw 
beleid wil maken. Tijdens de vorming van het huidige college is in dit verband aan de drie noordelijke 
provincies en de steden Leeuwarden en Groningen een visie op hoofdlijnen gevraagd. Daarbij is  
tevens geprobeerd om die zaken onder de aandacht te brengen die versterking en dus financiën behoe-
ven. De visie moet dan ook worden gezien als een lobbydocument. 
In IPO-verband is nadrukkelijk gewezen op de onterechte verschillen in verdeling van het geld tussen de 
Randstad en het Noorden. Er is immers alle reden voor om te intensiveren in de gebieden buiten de 
Randstad. 
De opvattingen van minister Plasterk over de BKV-middelen worden niet gedeeld door de gedeputeer-
de. De minister wil immers een deel van het geld voor andere doelen inzetten. Ook kiest de minister 
voor een verdelingssystematiek die zich richt op de grote steden. Dat betekent dat de stad Groningen 
de verantwoordelijke BKV-partij wordt voor de provincie Drenthe. Dit zou verre van ideaal zijn. 
Bij een goed vestigingsklimaat in het Noorden hoort dat cultuur en economie goed worden gekoppeld. 
Amateurkunst en participatie wil de minister op een goed niveau brengen. Drenthe heeft daarvoor  
stevige input geleverd. 
Voorjaar 2007 is er een peiling gehouden onder het culture veld in het Noorden. De inbreng daarbij 
moest kort en bondig zijn. 
Binnenkort zal het college een opdracht verstrekken voor het uitbrengen van een culturele POP-kaart. 
Drenthe komt er inderdaad wat bekaaid vanaf in de (kaart van de) culturele infrastructuur, wat vooral te 
wijten is aan de door de vijf overheden overeengekomen criteria. 
Bij behandeling van de cultuurnota zal duidelijk worden hoe de gelden van Rijk, cultuurfondsen en ge-
meenten verbonden moeten worden voor een beleid voor Drenthe. 
 
TWEEDE TERMIJN 
 
De heer WESTEN vraagt de gedeputeerde naar een reactie op de rol van de jeugd in de visie. 
 
De heer MUNNIKSMA heeft wat moeite met deze vorm van inspraak. Die is immers meestal gericht op 
de commissieleden, zodat die eventueel elementen van inspraak kunnen meenemen in hun vragen aan 
het college. Als de commissieleden dat niet doen, hoeft daarop niet ingegaan te worden. 
Bij participatie moet het om een brede basis gaan. Participatie begint in het algemeen bij de jeugd. De 
komende cultuurnota zal dan ook het nodige bevatten over cultuureducatie. 
 
De heer BEERDA vindt de status van het stuk inmiddels helder. De totstandkoming en het raadplegen 
van het culturele veld is overigens volledig aan de PvdA-fractie voorbijgegaan. De zorgen van de gede-
puteerde over de BKV-gelden worden gedeeld. De stad Groningen moet niet over de cultuurgelden voor 
de provincie Drenthe hoeven oordelen. De actie van het IPO om geld voor de regio binnen te halen is 
niet verkeerd. Het is daarbij goed als college en staten gelijk optrekken. 
Het is prima dat er een culturele POP-kaart komt om de witte vlekken duidelijk te krijgen. 
 
Mevrouw PANNEKOEK noemt de vijf thema’s van de cultuurnota van minister Plasterk: excellentie, 
innovatie en e-cultuur, participatie, mooier Nederland en een sterkere cultuursector. De provincie moet 
zorgen dat de organisaties in Drenthe handig kunnen inspelen op de bijbehorende fondsen. Dat is een 
opdracht voor de komende provinciale cultuurnota. 
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De heer BEERDA vraagt wanneer het rapport over cultuursubsidies van de Noordelijke Rekenkamer 
behandeld wordt. 
 
De VOORZITTER zegt dat dit 23 januari zal zijn. 
 
10. Statenstuk 2007-310, Huus van de Taol: voorstel voor prestatiesubsidie per boekjaar per 

2008 
 
Spreekrecht 
 
De heer DOORNBOS spreekt in namens de stichting Huus van de Taol (zie bijlage). 
 
Mevrouw MASTWIJK stelt vast dat het college de Drentse streektaal meer zichtbaar wil maken. Die 
speelt immers een belangrijke rol voor de Drentse identiteit. Het college ziet een direct verband tussen 
streektaal en de onderwijsagenda, die zich richt op verbetering van taalprestaties voor jongeren. De 
Drentse taal is daarmee een middel tegen taalachterstand. Daarom trekt het college voor de periode 
2008-2012 per jaar € 333.683,-- uit. Als het Huus van de Taol in 2008 de deuren opent, ligt er een extra 
bedrag van € 139.000,-- klaar. 
Het statenstuk is echter rommelig en is alleen te lezen door mensen met voorkennis van vorige verga-
deringen. Leidraad moet zijn het beleids- en bedrijfsplan van de stichting Huus van de Taol, de lange-
termijnvisie van de provincie en de opvattingen van GS en PS. Waarom wordt niet dezelfde weg  
gekozen als bij andere preferente instellingen? De provincie stelt dan de kaders en de middelen vast en 
controleert achteraf. Nu wordt heel betuttelend aangegeven wat het mag kosten. Waar komen de  
cijfers daarvoor echter vandaan? 
In januari hebben de staten besloten dat er € 95.000,-- extra uitgetrokken wordt en dat de zaak bij het 
beleidsplan opnieuw wordt bekeken. Het college moet dan ook nog vóór de statenvergadering met een 
aangepast en duidelijk stuk komen. De basis daarvoor moet de visie en het bedrijfsplan van Huus van 
de Taol en de visie van de provincie zijn. 
Er moet tevens ruimte komen voor een goede redacteur. Het jaarlijks door de provincie uit te trekken 
bedrag moet dan ook naar ten minste € 4 ton worden opgehoogd. De visie van de Stichting Huus van de 
Taol op het lectorschap wordt niet gedeeld. Die moet meer ondernemerschap tonen. 
Waarom is de vergelijking met bijdragen van Groningen, Overijssel en Gelderland toegevoegd? Dat is 
toch appels met peren vergelijken? 
 
Mevrouw PANNEKOEK merkt op dat er ook op 31 januari een voorstel lag dat niet voldeed aan de ASV. 
Nu er vlak voor openstelling van Huus van de Taol wederom geen ASV-proof stuk ligt, is dit een lastig 
punt. In voorstel noch in beleidsplan van de stichting Huus van de Taol staat bijvoorbeeld welke resulta-
ten geboekt kunnen worden met welke middelen. Spreekster gaat dan ook aarzelend akkoord met het 
voorstel. Voorwaarde is dat op korte termijn een stuk verschijnt over welke resultaten verwacht mogen 
worden van besteding van het provinciale geld. Vervolgens moet de relatie van provincie en Huus van 
de Taol dezelfde zijn als die met andere preferente organisaties. De cultuur bij de stichting moet echter 
wel meer ondernemend worden. Die moeilijke omslag moet binnen een jaar worden gemaakt. 
Het idee van een leerstoel voor de Drentse taal valt niet in goede aarde. De stichting moet met partners 
van over de grenzen bekijken wat in Brussel aan geld te vinden is voor een leerstoel voor het  
Nedersaksisch. 
De ontwikkeling rond de stichting Drentse Muziekmaatschappij stemt tot tevredenheid. Nieuwe schrij-
vers en nieuwe liedjes zorgen immers voor levendigheid. Deze stichting moet dan ook nog drie jaar lang 
de kans krijgen om zich te bewijzen. 
 
Mevrouw MASTWIJK vraagt of mevrouw Pannekoek ook vindt dat er nog voor de statenvergadering een 
nieuw collegevoorstel moet liggen. 
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Mevrouw PANNEKOEK zou dat graag zien, maar denkt dat het onhaalbaar is. 
 
De heer BEERDA merkt op dat aanvankelijk de Drentse streektaalorganisaties flink gekort zouden wor-
den. De vorige staten hebben dat teruggedraaid, zodat er zelfs geld bij is gekomen. Streektaal is enorm 
belangrijk voor de identiteit van de Drenten. Inmiddels zijn de betrokken organisaties al een aantal keren 
onderwerp van discussie geweest. 
Het bedrijfsplan en het strategisch beleidsplan van Huus van de Taol zien er aardig uit. De ontwikkelin-
gen bij de stichting Drentse Muziekmaatschappij vallen toe te juichen. Streektaal is immers in de praktijk 
vooral spreek- en luistertaal. Het is goed als deze stichting op enig moment met het Huus wordt geïnte-
greerd. 
Het voorstel van GS is slecht, rommelig en dus teleurstellend. Nergens staat bijvoorbeeld wat het  
college van het beleidsplan vindt en wat voor het college het leidende motief is. 
Gezien de situatie van het Huus van de Taol, moet die gewoon door kunnen gaan. Zij hebben zekerheid 
nodig om hun plannen uit te voeren. Dat betekent niet dat het een Rupsje Nooitgenoeg mag worden. 
Ook het Huus zal voortaan geld moeten genereren uit fondsen en instanties. Dat vraagt om onder-
nemerschap. Voor goede plannen zijn er immers altijd middelen beschikbaar van de provincie. 
Een nieuw voorstel van het college, zoals door sommigen gevraagd, moet er al op 9 december zijn. Dat 
zal niet haalbaar blijken. Toch moet er een nieuw en beter voorstel komen. De Stichting Huus van de 
Taol moet echter ook snel zekerheid worden geboden dat het verder kan. Hoe gaat de gedeputeerde 
met dit dilemma om? 
Is het een idee dat benodigde bedragen pas later exact vastgesteld worden, via de constructie van een 
vast bedrag met een variabele top? 
 
De heer VESTER sluit zich aan bij het standpunt van mevrouw Mastwijk. Er mag € 4 ton per jaar naar 
het Huus van de Taol. 
Waarom is de fte voor het onderwijs door het college geschrapt? 
 
De heer KUIPERS heeft een goed gevoel bij het ambitieuze bedrijfsplan van het Huus van de Taol. Het 
collegevoorstel is minder indrukwekkend. Het lijkt erop dat GS niet het beleidsplan, maar het door de 
staten toegezegde extra bedrag als uitgangspunt heeft genomen. De motivering van het college om van 
het bedrijfsplan af te wijken, wordt niet gedeeld. Een visie van het college op het beleidsplan wordt  
bovendien node gemist. 
Het is niet zinvol om het college te vragen alsnog met een beter voorstel te komen. Het Huus van de 
Taol gaat immers al begin volgend jaar van start. Het huidige voorstel wordt gesteund. Het college moet 
echter samen met het Huus van de Taol proberen de verschillen in financieel opzicht op te lossen. Een 
lectoraat heeft geen hoge prioriteit. Het uitbouwen van het onderwijsconsulentschap is van meer belang. 
De helft van de Drentse basisscholen werkt immers al met het programma Krummels. Het is zonde om 
deze ontwikkeling voor een relatief klein bedrag te remmen. 
 
Mevrouw STIJKEL sluit zich aan bij de woorden van de heer Beerda. Net als bij vorige sprekers bestaat 
er veel moeite met het collegevoorstel. 
 
De heer MUNNIKSMA vindt in de reacties van de commissieleden aanleiding om voortaan beter te  
kijken naar de inzichtelijkheid van dit soort voorstellen. 
In het statenstuk is vastgesteld dat er nog steeds geen ASV-proof-aanvraag van het Huus van de Taol 
ligt. Dat had er uiterlijk april 2007 moeten zijn. Een kader voor het college is het verder faciliteren van 
het Huus van de Taol in 2007 met € 95.000,-- en, incidenteel, in 2008 met het door het Huus gevraagde 
€ 139.000,--. Het beleidsplan is een wat voorzichtig voorstel. Sommige onderdelen daarvan kunnen met 
incidentele subsidies gedekt worden. 
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Mevrouw MASTWIJK merkt op dat de staten besloten hebben om de subsidie sowieso met € 95.000,-- 
te verhogen. Bij het beleidsplan zou bekeken worden of er eventueel meer nodig is. De mededeling van 
de gedeputeerde strookt daar niet mee. 
 
De heer MUNNIKSMA reageert dat afgesproken is om in het jaar 2007 de provinciale subsidie te verho-
gen met maximaal € 95.000,--. Dat bedrag zou onderbouwd moeten worden met een goed beleidsplan. 
Het college is van mening dat dit bedrag voldoende is onderbouwd. In het kader van de cultuurnota 
wordt het punt van de taligheid verder ingevuld voor de komende jaren. Ook wordt hard gewerkt aan 
een voorziening die ASV-proof is. Zodra die gereed is, wordt deze aan de staten ter kennisneming aan-
geboden. 
Het college heeft een aantal andere kaders gesteld. Er wordt een impuls gegeven aan het onderwijs. Bij 
het hoger betaalde personeel binnen het Huus van de Taol kan iemand vrijgemaakt worden voor goede 
dingen binnen het onderwijs. Een extra formatieplaats is dan ook niet nodig, tenzij een sterkere vraag 
naar Drentstalige producten dat rechtvaardigt. 
De vraag naar het lectoraat wordt door het college niet gehonoreerd. Dit punt moet breder getrokken 
worden, naar de onderwijsachterstanden of naar het Nedersaksisch als geheel. Naast deze grote  
afwijkingen van het beleidsplan zijn er wat kleine wijzigingen op het gebied van automatisering. 
Het optimisme van de commissieleden over de uitdagende ontwikkeling van de stichting Drentse  
Muziekmaatschappij staat haaks op het beleidsplan van het Huus van de Taol. De Stichting Huus van 
de Taol kiest er immers bewust voor deze activiteiten buiten de deur te houden. Het is dan ook aan het 
college om die ontwikkeling zo snel mogelijk deel uit te laten maken van het taalinstituut in Drenthe. 
 
TWEEDE TERMIJN 
 
De heer DOORNBOS heeft gehoord dat de commissie het bedrijfsplan goed vindt en dat het GS-stuk 
beter kan. Spreker is bereid om in overleg met de gedeputeerde de verschillen te overbruggen. Er moet 
immers een bedrijfsplan komen dat ASV-proof is. 
Van stichting en vrijwilligers kan echter niet het onmogelijke worden gevraagd. Meer ambitie, meer on-
dernemerschap en meer visie kunnen gevraagd worden. Naast de 150 vrijwilligers heeft de stichting 
echter slechts drie beroepskrachten in dienst, die bij nacht en ontij klaarstaan. Het is dan ook een ern-
stig misverstand, te denken dat met een halve formatieplaats erbij voor de administratie een streektaal-
functionaris voor het onderwijs wordt vrijgespeeld. 
Al sinds 2005 is de toekomst van het Huus van de Taol onzeker. Toch moet de stichting zijn mensen 
blijven vragen om inzet. De gedeputeerde moet hiermee rekening houden. 
Een ander misverstand is dat de stichting Drentse Muziekmaatschappij er niet bij hoort. Doel is om sa-
men met het Huus van de Taol de muziek te promoten en de boel aan het einde van de rit over te dra-
gen. Het op dit punt voorzichtige beleidsplan is een gevolg van de onzekerheid van financiële steun van 
de provincie. De cd van de Drentse Muziekmaatschappij was er zeker niet gekomen zonder hulp van de 
Stichting Huus van de Taol. 
 
De heer VESTER heeft geen antwoord gekregen op zijn vraag over de administratieve kracht. De woor-
den van de heer Doornbos hierover zijn echter verhelderend. 
 
Mevrouw PANNEKOEK merkt op dat het voor de staten niet inzichtelijk is welk werk verricht kan worden 
met de huidige bezetting van de stichting Huus van de Taol. Is het mogelijk om in het komende beleids-
plan een staatje op te nemen waaruit bijvoorbeeld blijkt op hoeveel scholen een programma wordt ge-
draaid? Dit past immers in de ASV-systematiek. 
Wie verwacht dat het Huus van de Taol de Drentse Muziekmaatschappij erbij neemt, moet daar natuur-
lijk geld bij leggen. Er moet dan ook voor drie jaar geld uitgetrokken worden voor deze maatschappij. De 
samenwerking tussen deze twee stichtingen is immers verheugend. 
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De heer BEERDA constateert dat gedeputeerde en stichting van mening verschillen over de mogelijk-
heid om een streektaalfunctionaris vrij te spelen voor het onderwijs. De oplossing van mevrouw  
Pannekoek ligt hierbij voor de hand. 
Kan het Huus van de Taol rekening houden met middelen voor bestrijding van taalachterstand en voor 
streektaal in het licht van de komende cultuurnota en de sociale agenda? Als die bedragen al op de 
plank liggen, is het probleem immers direct opgelost. 
Het collegevoorstel vraagt om voor de periode 2008-2012 per jaar € 333.683,-- beschikbaar te stellen. 
Onbekend is echter wat nodig is voor het komende ASV-proof-beleidsplan. Eerder is afgesproken om 
€ 95.000,-- extra uit te trekken en de zaak bij het beleidsplan opnieuw te bekijken. Het is denkbaar om 
alleen voor de jaren 2008 en 2009 geld beschikbaar te stellen. Daarna moet de stichting in staat worden 
geacht om geld uit andere potjes te betrekken. Die strategie is niet mogelijk als het collegevoorstel wordt 
aangenomen. De PvdA-fractie beraadt zich nader over het voorstel. 
 
Mevrouw MASTWIJK sluit zich bij de laatste opmerking van de heer Beerda aan. 
Het betuttelend labelen van geld moet uit het voorstel. De discussie mag ook zeker niet ten koste gaan 
van de zekerheid voor de vrijwilligers en medewerkers van de stichting Huus van de Taol. Deze mensen 
hebben met hun bezoeken aan 140 scholen fantastisch werk verricht. Dat neemt niet weg dat er nog 
winst valt te behalen door meer te ondernemen. De stichting moet in ieder geval de twee jaar van de 
heer Beerda gegeven worden om de zaak op te starten. Daarna moet bekeken worden of bijvoorbeeld 
meer of minder subsidie mogelijk is. Ook de CDA-fractie beraadt zich nader. 
Wat gaat de gedeputeerde doen met de inbreng van de commissie? 
 
De heer KUIPERS vraagt zich eveneens af wat de gedeputeerde gaat doen met de geuite kritiek. 
De gedeputeerde moet met het voorgestelde bedrag aan de slag. Daarnaast moet hij met gezwinde 
spoed met het Huus van de Taol in gesprek over het meningsverschil over de streektaalconsulent. 
Het bedrijfsplan wordt door de commissie als “goed” beoordeeld. Dat moet dan ook uitgevoerd worden. 
Als daarvoor meer geld nodig is om de extra € 95.000,-- moet dat mogelijk worden gemaakt. Het is im-
mers uniek dat vier organisaties bereid zijn om samen vorm te geven aan streektaal in zijn meest brede 
vorm. 
 
De heer MUNNIKSMA herhaalt dat het beleidsstuk nog niet ASV-proof is. Dat kan niet op een verant-
woorde wijze verholpen worden vóór de statenvergadering van 19 december. Het college heeft toch 
enkele kaders gesteld: € 139.000,-- in 2008, geen lectoraat en voor 2008-2012 € 333.683,-- per jaar. 
Door het bij de taalfunctionaris wegnemen van enkele bezigheden kan die meer inzet plegen voor het 
onderwijs. De wens van de commissie om dit te onderbouwen en eventueel verdere actie te onder-
nemen, kan gekoppeld worden aan het hoofdstuk taligheden in de nieuwe cultuurnota. In de voorberei-
ding van die nota gaat de gedeputeerde aandacht besteden aan de wisselwerking tussen Huus van de 
Taol en het onderwijs. 
De ontwikkelingen buiten het onderwijs worden voorzichtig benaderd in het beleidsplan van het Huus 
van de Taol. De gedeputeerde wil in de komende drie jaar het fundament leggen voor een doorontwik-
keling van de Drentse Muziekmaatschappij. Met het huidige voorstel wordt de ontwikkeling van het Huus 
van de Taol dan ook zeker niet dichtgetimmerd. 
 
De VOORZITTER constateert dat de discussie in de komende statenvergadering wordt afgerond. 
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13. Sluiting 
 
De VOORZITTER sluit om 16.15 uur de vergadering. 
 
Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn van 23 januari 2008, 
 
 
 

, voorzitter 
 
 
 

, commissiegriffier 
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TOEZEGGINGEN 
 
gedaan in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn, gehouden op 5 december 2007 
in het provinciehuis te Assen. 
 
Pagina 
 
4 Mevrouw HAARSMA zegt toe de commissie het projectvoorstel om te komen tot een plan voor de 

verbetering van de kwaliteit van het basisonderwijs zo spoedig mogelijk te zullen toezenden.  
 
7 Mevrouw HAARSMA zegt toe de vraag over de deadline voor de uitvoering van de convenanten 

met de regioplatforms schriftelijk te zullen beantwoorden. 
 
9 De heer MUNNIKSMA zegt toe dat het college binnenkort een culturele POP-kaart zal uitbrengen.  
 
13 De heer MUNNIKSMA zegt toe de doorontwikkeling van de Drentse Muziek Maatschappij de ko-

mende drie jaar financieel te zullen ondersteunen. 



Lijst van toezeggingen Statencommissie Cultuur en Welzijn 
(bijgewerkt tot en met vergadering van 5 december 2007) 

 
 
 
Nr. 

 
Datum 
toezegging 
 

 
Korte termijn (binnen 3 maanden) 
 

 
Afdoening
 

 

√

1. 16-05-2007 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zal nagaan waarom er geen aandacht is 
geweest voor openbaar vervoer voor minder mobiele  
doelgroepen. 

  

2. 31-10-2007 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA voorziet de commissie van de evaluatie 
van Mensen in het Middelpunt. 

  
3. 14-11-2007 

PS 
Mevrouw HAARSMA zegt toe dat de staten, zo mogelijk al in 
januari 2008, een notitie krijgen, waarin puntsgewijs zal zijn 
aangegeven wat er nodig is om topsportevenementen naar 
Drenthe te halen en welke criteria het college hierbij hanteert. 

  

4. 14-11-2007 
PS 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat de drie regionale meld- en 
coördinatiecentra binnenkort in het provinciehuis een presen-
tatie zullen houden over hoe de registratie van schoolverlaters 
plaatsvindt en hoe de werkwijze van de verschillende instan-
ties op elkaar zijn afgestemd. 

Presentatie 
is gepland 
voor 5 maart 
2007. 

√ 

5. 14-11-2007 
PS 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat de staten een verslag krij-
gen van haar gesprek met Achmea. 

Brief van GS 
van 13 de-
cember 
2007. 

√ 

6. 05-12-2007 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe de commissie het projectvoor-
stel om te komen tot een plan voor de verbetering van de kwa-
liteit van het basisonderwijs zo spoedig mogelijk te zullen toe-
zenden. 

  

7. 05-12-2007 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe de vraag over de deadline voor 
de uitvoering van de convenanten met de regioplatforms 
schriftelijk te zullen beantwoorden. 

  

8. 05-12-2007 
SC CW 

De heer MUNNIKSMA zegt toe dat het college binnenkort een 
culturele POP-kaart zal uitbrengen. 

   

9. 05-12-2007 
SC CW 

De heer MUNNIKSMA zegt toe de doorontwikkeling van de 
Drentse Muziek Maatschappij de komende drie jaar financieel 
te zullen ondersteunen. 

  

   
Lange termijn 
 

  

1. 17-01-2007 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat de staten op de hoogte  
worden gehouden van de uitvoeringsagenda en de monitoring  
omtrent Drenthe beweegt! 

  

2. 04-07-2007 
PS 

Mevrouw HAARSMA zegt toe het idee van een leerstoel zorg-
economie in haar gesprekken met de onderwijs- en kennisin-
stellingen te zullen meenemen. 

  



 2

3. 20-06-2007 
SC CW 

Mevrouw KLIP zegt toe bij de gemeente Tynaarlo te zullen  
aandringen op verhoging van de financiële bijdrage voor  
De Buitenplaats. 

  

   
Moties 
 

  

1. 
 

14-03-2007 
PS 

PS hebben het college van gedeputeerde staten verzocht het 
Drents Plateau in staat te stellen het tijdschema te versnellen 
door € 200.000,-- extra ter beschikking te stellen voor aanstel-
ling van personeel en na te gaan op welke wijze het provinci-
aal apparaat in staat kan worden gesteld om tot de gewenste 
versnelling te komen en daarover zo nodig nader overleg met 
PS te plegen (motie M1). 

  

2. 04-07-2007  
PS 

Subsidiëring breedtesport in relatie tot topsportevenementen; 
nader voorstel over wijze van steunverlening (motie M3). 

  
 


